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INNKALLING TIL ÅRSMØTE 
Vi minner om at årsmøtet avholdes på Bergen Scandic City Hotell 

Håkonsgaten 5, 5015 Bergen 
Tirsdag 21. mars 2023 kl. 10:00 - ca. 15:30 

(Innsjekking til årsmøtet fra kl. 09:00) 

Møtepapirer vil bli sendt ut senere. 

Navn på delegat/er og varadelegat/er fra foreningen/laget må være oss i hende 
senest 03. mars 2023 skriftlig. 

Vi viser til vedtektene § 2 i kapitelet om fylkesforeninger: 
«Det velges 1 – en – representant for hvert påbegynt 100 – hundre – medlemmer. 
Dog ikke mer enn 3 – tre – representanter fra hver forening.» 

Det er medlemstallet pr. 1. januar som er grunnlag for antall delegater til Årsmøtet. 

Påmelding sendes til: 

Pensjonistforbundet Hordaland 
Lille Markeveien 18, 5005 Bergen 
eller: hordaland@pensjonistforbundet.no 
Det blir ikke tatt påmelding på telefon 

Hvis dere har spørsmål, ta kontakt med fylkessekretær Elisabeth Braut på tlf. 463 21 535 

Med vennlig hilsen 
PENSJONISTFORBUNDET HORDALAND 

Vigdis Ravnøy 
leder 

Til lag og foreninger tilsluttet Pensjonistforbundet Hordaland 02.02.2023
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Årsmøte i Pensjonistforbundet Hordaland 
21.03.2023 kl. 10:00 – 15:30 

DAGSORDEN 

Sak 1 Åpning v/ leder i Pensjonistforbundet Hordaland, Vigdis Ravnøy, 
og kulturinnslag v/ Mighty Magnolia  

Sak 2 Hilsen fra Bergen kommune v/ ordfører Linn Kristin Engø 

Sak 3 Hilsningstale fra Pensjonistforbundet v/forbundsleder Jan Davidsen Raa 

Sak 4 Godkjenning av innkalling, dagsorden og forretningsorden 

Sak 5 Valg av: 
a) 2 møteledere
b) 2 sekretærer
c) Tellekorps – 3 personer

Sak 6 Årsberetninger for perioden 22.03.2022 – 21.03.2023 
fra 

a) Styret
b) Organisasjonsutvalget
c) Helseutvalget

Sak 7 Regnskaper 
a) Årsregnskap 2022
b) Aktivitetsfondet
c) Revisjonsberetning
d) Disponering av overskuddet

Sak 8 Innkomne forslag 

Sak 9 Handlingsplan for Pensjonistforbundet Hordaland 2023-2024 
v/ leder i organisasjonsutvalget 

Sak 10 Budsjett 2023 

Sak 11 Valg av: 
a) Styre- og varamedlemmer
b) Valgkomite
c) Landsmøtedelegater

Sak 12 Avslutning v/ styreleder 
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ÅRSMØTE 21. MARS 2023 

FORRETNINGSORDEN 

1. Til å lede møtet velges det 2 dirigenter som fordeler ledelsen av møtet seg imellom.  Til å
føre protokollen velges det 2 sekretærer.

2. Delegater og styret har talerett.  Ingen har rett til å få ordet mer enn to ganger til samme sak.
Taletiden settes til 5 minutter første gang og 2 minutter andre gang.

Innlegg skal holdes fra talerstolen.

Talerett har også lederen av Helseutvalget i helsepolitiske saker.

Møtelederen har - hvis hun/han finner det blir nødvendig - rett til å fremme forslag om kortere

taletid og strek med inntegnede talere.

Til forretningsorden gis ingen ordet mer enn en gang – og høyst 2 minutter til hver sak.

Hvis dirigentene finner det formålstjenlig, kan dirigentene foreslå endringer i rekkefølgen på

punktene i den vedtatte dagsorden.

3. Det er delegatene og styret som har rett til å fremme forslag.  Forslag skal leveres skriftlig til
møtelederen med vedkommendes navn og forening/lag på.
Forslagene som framsettes skal ha tilknytning til sakene på dagsorden.

Forslag som ikke har en tilknytning til innsendte forslag, skal som hovedregel oversendes det

nye styret.

Forslag kan ikke fremmes eller trekkes etter at strek er satt.

4. Delegater som forlater møtet før avslutningen, skal be om permisjon og levere stemmekortet
til fylkessekretæren, som gir melding til dirigentbordet.

5. Alle vedtak gjøres med alminnelig flertall. Dersom noen forlanger det, skal det foretas skriftlig
avstemming.
I protokollen innføres kun forslagene, avstemningene, beslutningene og talerlisten.

Valgene skjer ved absolutt flertall, og skriftlig hvis noen ber om det.

6. Fylkesstyret får fullmakt til å godkjenne protokollen.
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ÅRSMØTE 22. MARS 2022 

Forslag på funksjonærer: 

Møteledere: Kari Foseid Aakre, Pensjonistforbundet Osterøy 

Tore Haugland, Bergen Pensjonistforening / Teletjenestepensjonistenes 
Landsforbund 

SEKRETÆRER: Egil Haaland, Pensjonistforbundet Fjell 

Vigdis Aarre Olsen, Pensjonistforbundet Stord 

Tellekorps: Terje Osberg, Haakonsvern Pensjonistforening 

Grete Smørås, Pensjonistforbundet Laksevåg
Nils Vestbøstad, Fitjar Pensjonistlag
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ÅRSBERETNING 
PENSJONISTFORBUNDET HORDALAND 

Tidsrom  
22.03.2022 – 21.03.2023 
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STYRELEDERENS FORORD: 
AKTIVITETEN ER STOR I HORDALAND 
 
Jeg vil rette en stor takk til tillitsvalgte og 
medlemmer for et aktivt og flott år i 2022/23.  
Uten frivillige som påtar seg tillitsverv i 
foreningene våre, ville vi ikke vært den beste 
organisasjonen å verve til.  

En stor takk til alle som i løpet av året bidro til at vi ved årets 
slutt hadde rundt 9.500 individuelle medlemmer. Jeg er stolt 
over at våre foreninger og lag kom så snart i gang igjen med 
møter og andre aktiviteter etter pandemien og derved har bidratt 
til medlemsveksten. Medlemmene er Pensjonistforbundets 
ryggrad. Det er medlemmene som gir oss innflytelse og styrke til 
å gjøre krav overfor myndighetene og som bidrar til en verdig og 
god alderdom for oss alle..  

Jeg vil også takke styret i Pensjonistforbundet Hordaland for et godt samarbeid i beretningsåret. 
Takken går også til Organisasjonsutvalget og Helseutvalget, som er viktige utvalg for styrets 
arbeid. Jeg retter også en stor takk til fylkessekretæren som jeg jobber tett sammen med for å få 
løst oppgaver vi har stått oppe i.  

Som beretningen viser, har vi i beretningsåret hatt en rekke aktiviteter rettet mot foreninger og lag. 

 I høst hadde vi regionale samlinger.  

 Vi har også hatt samling for valgkomitemedlemmer og opplæring av lokalforeningsstyrer i 
bruk av digitale verktøy.  

 Som fylkesleder har jeg deltatt i 2 jubileer og på en rekke møter i foreninger og lag.  

 Vi har for første gang deltatt i 8. marsarrangement i Bergen, mens Pensjonistforbundet 
Odda Tyssedal tok initiativ til markering i Odda. 

 Vi var aktive i forbindelse med Knarvikmila/Pensjonistseminaret 31. august der rundt 600 
pensjonister deltok. 

 Vi har begynt forberedelsene til vårt eget 60 årsjubileum høsten 2023. 

 Vi har sørget for 28 forslag til Landsmøtet i Pensjonistforbundet mai/juni 2023. 4 
styremedlemmer i fylkesforeningen har deltatt i sentrale arbeidsgrupper i forkant av 
Landsmøtet. 

Jeg vil også takke Pensjonistforbundet på vegne av oss i Hordaland for et godt samarbeid. 
Spesielt forbundsleder Jan Davidsen som alltid stiller opp på møter og konferanser når han blir 
invitert. 

Takken går også til Vestland fylkeskommune og Bergen kommune for økonomisk støtte til gode 
aktiviteter, som igjen kommer pensjonister til gode. 

Jeg ønsker oss alle et aktivt, flott år der vi igjen kan ønske mange nye pensjonister 
velkommen til Pensjonistforbundet.  

 

Vigdis Ravnøy 
leder  

Styreleder Vigdis Ravnøy 
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OM ÅRSBERETNINGEN 
Årsberetningen i Pensjonistforbundet Hordaland gjelder fra årsmøte til årsmøte.  

ORGANISASJON 

Styret og utvalg 

Valgt på årsmøtet 22.03.2022 

Sammensetning for styret er etter årsmøte 22.03.2022 som følgende: 

Styret 

Verv Navn Lokalforening Valgt for 

Leder Vigdis Ravnøy Bergen Pensjonistforening Ikke på valg 

Nestleder Helge Haukeland Pensjonistforbundet Nordbygda 2 år 

Økonomiansvarlig Oddrun Seljelid Vabø Lindås Pensjonistlag Ikke på valg 

Styremedlem Gunvor Riim Opedal Pensjonistforbundet Odda Tyssedal 2 år 

Styremedlem Knut Gullaksen Pensjonistforbundet Fana  2 år  

Styremedlem Egil Haaland Pensjonistforbundet Fjell 2 år 

Styremedlem Vigdis Aarre Olsen Fitjar Pensjonistlag 1 år 

    

1. varamedlem Kari Foseid Aakre Pensjonistforbundet Osterøy 1 år 

2. varamedlem Torild Rødder Alvheim Pensjonistforbundet Fana  1 år 

3. varamedlem Nils Dagestad Pensjonistforbundet Voss 1 år 
 
Styret fikk den triste meldingen om at Nils Dagestad, 3. varamann til styret, døde 07. juni 2022. 

Revisorer 

Verv Navn Lokalforening Valgt for 

1. revisor Einar Drageland Bergen Handel og Kontor 
Pensjonistgruppe 

Ikke på valg 

2. revisor Monrad Reigstad Bergen Pensjonistforening 2 år 

1. vararevisor Atle Lerøy Pensjonistforbundet Fana  1 år 

Valgkomite 

Verv Navn Lokalforening Valgt for 

Leder Hans Otto Robberstad Pensjonistforbundet Bømlo 1 år 

Medlem Terje Osberg Haakonsvern Pensjonistforening 1 år 

Medlem Marta Rykkje Ålvik Pensjonistlag 1 år 

1. varamedlem Eli Moldeklev Fagforbundet Helse Bergen 
Pensjonistforening 

1 år 

2. varamedlem Torveig Botnen Pensjonistforbundet Knarvik 1 år 

3. varamedlem Terje Hermansen Pensjonistforbundet Bjørnafjorden 1 år 
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Tiltredende styremedlemmer 

Fagforbundets representant Helge Vågen 

Leder av helseutvalget John-Egil Davidsen 
 

Om Fagforbundets representant: 
For å sikre et godt samarbeid mellom Pensjonistforbundet og Fagforbundet har Fagforbundet 
Vestland Pensjonistutvalg og Pensjonistforbundet Hordaland har organisasjonene hatt møte- og 
talerett på hverandres styremøter. Fra Fagforbundet Vestland Pensjonistutvalg møter Helge 
Vågen. Representant fra styret i Pensjonistforbundet Hordaland vil bli innkalt når det er saker av 
betydning for begge parter. 

 

Oppnevnt av styret 

Arbeidsutvalg 

Leder Vigdis Ravnøy Bergen Pensjonistforening 

Nestleder Helge Haukeland Pensjonistforbundet Nordbygda 

Økonomiansvarlig Oddrun Vabø Lindås Pensjonistlag 
 

Organisasjonsutvalg 

Leder Helge Haukeland Pensjonistforbundet Nordbygda 

Medlem Gunvor Riim Opedal Pensjonistforbundet Odda Tyssedal 

Medlem RosMari Hauge Strøm Bergen Pensjonistforening 

Medlem Svein Helge Teigland Bergen Pensjonistforening 
 

Helseutvalg 

Leder John Egil Davidsen Pensjonistforbundet Bjørnafjorden 

Medlem Eli Moldeklev Fagforbundet Helse Bergen 
Pensjonistforening 

Medlem Aud Sigrun Fausk Pensjonistforeningen Søral/Hydro Husnes 

Medlem Olav Steinsland Lindås Pensjonistlag 

  

11



 

Representasjon i Pensjonistforbundets utvalg / eksterne utvalg og råd 
(ved dags dato) 

 Pensjonistforbundet 
o Sentralstyret: Jan Davidsen Raa, leder 
o Landsstyret: Vigdis Ravnøy, medlem 
o Kontrollkomitéen: Oddrun Vabø, varamedlem 

 Fagforbundet Vestland Pensjonistutvalg 
o  Representant fra styret møter i saker av felles interesse. 

 Vestland fylkeseldreråd: 

o Vigdis Ravnøy, nestleder 

o Gunvor Riim Opedal 

o Martin Monrad Reigstad 

o Inger Margrethe Lingjerde, vara 

o Sigrun Marit Hansen, vara 

 Eldreråd i kommunene 

o Pensjonistforbundet Hordalands lokallag er representert i eldrerådene i følgende 
kommuner: 
Alver, Askøy, Austevoll, Bergen, Bjørnafjorden, Bømlo, Etne, Fitjar, Kvinnherad, 
Masfjorden, Osterøy, Samnanger, Stord, Sveio, Tysnes, Ullensvang, Ulvik, Vaksdal, 
Voss, Øygarden 

 Helseforetak 

o Regionalt brukerutvalg i Helse Vest: 
Sigrun Marit Hansen 
Hans Otto Robberstad (vara) 

o Regionalt brukerutvalg i Helse Bergen: 
Torveig Botnen 
Knut Gullaksen (vara) 

o Regionalt brukerutvalg i Helse Fonna: 
Magnhild Kjelby 

o Brukerutvalg ved Haraldsplass sykehus: 
Vigdis Ravnøy (Fylkeseldrerådet) 
Monrad Reigstad (vara) (Fylkeseldrerådet) 

o Brukerutvalget for pasientreiser: 
Gunvor Riim Opedal 

 NAV Hjelpemiddelsentral Vestland – områdeutvalg 

o John-Egil Davidsen 

Administrasjon 

Ansatte 

 Fylkessekretær:  
Elisabeth Braut er ansatt som fylkessekretær i 100% stilling. 
Pensjonistforbundet har også i 2022 overført 100.000 kroner ekstra til alle 
fylkesforeningene for å dekke lønnskostnader til fylkessekretæren. Det vil også komme kr. 
100.000 ekstra i 2023. 
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Lokale 

Pensjonistforbundet Hordaland flyttet til nytt kontor 01.06.2022 

Lokalene til Pensjonistforbundet er nå i Lille Markeveien 18 i Bergen og består av to kontorrom på 
fremleie av Blindeforbundet. På det nye kontoret kan det gjennomføres møter for opptil 11 
personer. Styret har gått til anskaffelse av digitalt utstyr på møterommet. Pensjonistforbundet 
Hordaland har også inngått en avtale om bruk av møtelokalet til Blindeforbundet i 4. etasje. Dette 
rommer opptil 40 personer. Møtelokalene til Blindeforbundet er så langt ikke ferdigstilt. 

Kontorets telefonnummer er 463 21 535 og besvares i kontortiden. E-postadressen er 
hordaland@pensjonistforbundet.no 

 

MEDLEMMER 

Hedersmedlemmer 
Per dags dato har Pensjonistforbundet Hordaland 2 hedersmedlemmer: 

 Sverre Bungum, Pensjonistforbundet Sund - utnevnt på årsmøtet i 2014 

 Birger Løtvedt, Strandebarm Pensjonistlag - utnevnt på årsmøtet i 2018 

Medlemsutvikling 
Utvikling av antall medlemmer i beretningsperioden er positiv. 
01.03.2023 var antall medlemmer 9.229. 01.03.2022 var antall medlemmer 8.761.  
Det er en oppgang på 468 personer, noe som tilsvarer en økning på 5,3%. 

Starten på året var fortsatt påvirket av korona-pandemien, og aktivitetene i noen av 
lokalforeningene kom ikke skikkelig i gang før etter sommerferien. 

Men det ser ut som om behovet for sosialt samvær har økt en del. De fleste lokalforeningene som 
har et variert medlemstilbud, har hatt en økning i antall medlemmer. I tillegg har media satt 
søkelyset på en del av de sakene Pensjonistforbundet arbeider med, noe som har bidratt til at flere 
har meldt seg inn i Pensjonistforbundet. 

Vi har registrert en økning i antall utmeldinger i starten av 2023, noen på grunn av økonomi og 
mange dødsfall. 

Kommunikasjon med medlemmer og interesserte 

SMS 

Pensjonistforbundet sentralt oppgraderte i 2020 sitt medlemssystem og ga både fylkesforeningen, 
lokale lag og foreninger muligheten til å sende SMS til alle sine medlemmer. SMS er positivt 
mottatt fordi SMS er en svært effektiv kommunikasjonskanal og den har gitt god respons.  
E-post har adskillig mindre dekningsgrad. 

Telefon / brev 

Det er fortsatt en del medlemmer som ikke har mobiltelefon eller e-post. Pensjonistforbundet 
Hordaland oppfordret derfor sine lokallag om å kontakte disse personene på annen måte for å 
høre hvordan det sto til. Disse har vært - og er sannsynligvis - de mest ensomme i korona-tiden. 

Viktig informasjon fra fylkeslaget sendes fortsatt i brevform for å sikre at alle medlemmer mottar 
denne informasjonen. 
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Hjemmesiden til Pensjonistforbundet 

Pensjonistforbundet Hordaland og alle lokalforeningene har sitt eget område på 
Pensjonistforbundets hjemmeside. Her publiseres det relevante nyheter og omtale av kommende 
arrangementer. Vi så gjerne at flere lokalforeninger brukte hjemmesiden sin. 

Sosiale medier 

Pensjonistforbundet Hordaland har en Facebook-side som retter seg mot allmenheten. Her deles 
det informasjon fra forbundet sentralt, og det legges ut informasjon fra Pensjonistforbundet 
Hordaland og fra lokale foreninger og lag, samt invitasjoner til arrangementer. 

Pensjonistforbundet Hordaland har også en åpen Facebook-gruppe som opprinnelig rettet seg mot 
ambassadører for fylkesforeningen. Populariteten til gruppen er stor, og per dags dato har gruppen 
flere medlemmer enn siden har følgere.  

Antall følgere på Facebook er stadig stigende. Per 01.03. har siden 758 følgere og gruppen 1.147 
medlemmer. 

 

AKTIVITETER 

Påvirkning av korona-situasjonen / under og etter pandemien 
Også i starten av 2022 ble aktivitetene i Pensjonistforbundet Hordaland i betydelig grad påvirket av 
korona-situasjonen, både i fylket og på lokallagsnivå. 

Styrene i lokallagene hadde i starten av året redusert møtevirksomhet. Men de fleste foreningene 
klarte å avholde årsmøtet innen utgangen av februar, 2022 som er fristen iht. vedtektene. 

Frem til sommerferien kom medlemsaktivitetene gradvis i gang igjen. 

Etter sommerferien opplevde vi en økt etterspørsel etter sosiale aktiviteter blant medlemmene. Og 
stadig flere foreninger kom opp igjen i et aktivitetsnivå som lignet tiden før pandemien. 

Det virket som om både medlemmer, fylkesforeningen og lokalforeningene var innstilt på å 
kompensere for den «mistede tiden» under pandemien ved å engasjere seg litt mer, i tillegg til å 
prøve ut nye aktiviteter. 
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Arbeid i styret og utvalg fra og med årsmøtet 22.03.2022 
 

Styret 

I beretningsperioden har styret hatt 9 styremøter og et styreseminar. 

Fokus for styrets arbeid har blant annet vært:  

 Kontakt med lokallag og medlemmer 

 Økning av kompetanse i lokallagene 

 Etablering av flere lokallag 
 Planlegging og forberedelse av arrangementer 

 Interessepolitisk påvirkning 
 Verving av nye medlemmer 

 Forberedelser til landsmøte 2023 

 Landsstyresaker 

Arbeidsutvalget 

I beretningsperioden har arbeidsutvalget etter årsmøtet hatt 10 møter og 6 vedtak på e-post / 
telefon. 

Alle møtene i AU - med unntak av ett møte på kontoret - har vært digitale. 

Fokus for arbeidet i arbeidsutvalget har vært: 

 Forberedelse av saker som skal legges frem for styret 

Organisasjonsutvalget 

I beretningsperioden har organisasjonsutvalget hatt 3 møter. 

Fokus for arbeidet i organisasjonsutvalget har vært: 

 Evaluering av handlingsplanen for 2022/2023 
 Forslag til handlingsplan for 2023/24 

 Arbeid med et arrangement for å markere Pensjonistforbundet Hordalands 60-årsjubileum i 
2023 

Styret i Pensjonistforbundet Hordaland 
Fra venstre: Vigdis Ravnøy, Kari Foseid Aakre (vara), Egil Haaland, Gunvor Riim Opedal, Vigdis Aarre Olsen, Oddrun 
Vabø, Torild Rødder Alvheim (vara), Helge Haukeland, Knut Gullaksen 
Ikke med på bilde: Nils Dagestad (vara), John Egil Davidsen (tiltredende), Helge Vågen (tiltredende) 
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Helseutvalget 

På grunn av alvorlig sykdom blant medlemmer i helseutvalget har arbeidet i utvalget vært redusert. 
I beretningsperioden har helseutvalget hatt 3 møter.  

Fokus for arbeidet i helseutvalget har vært: 

 Kontakt med lokalforeningene 

 Fastlegekrisen 
 Samhandlingsreformen 

Helseutvalgets leder har besøkt 6 lokalforeninger i løpet av beretningsåret. I mars 2022 deltok han  
på regjeringens høringskonferanse for Vestland vedr. den nye Folkehelsemeldingen. 

Lederen i Helseutvalget deltok også på et forberedende møte i Haugesund for styrking av Helse 
Fonna. 

Forberedelser til Landsmøte i Pensjonistforbundet 2023 

I forberedelse til Landsmøte i Pensjonistforbundet mai/juni 2023 etablerte Sentralstyret 4 utvalg. 

Pensjonistforbundet Hordaland har hatt sentrale tillitsvalgte i utvalgene:  

 Handlingsprogramutvalget: Helge Haukeland 

 Aktivitets-, økonomi- og kontingentutvalget: Egil Haaland 
 Organisasjonsutvalget: Vigdis Ravnøy 

 Vedtektskomite: Oddrun Vabø 

Utvalgene er premissleverandører til Landsmøtet 2023. 

Samarbeid med Pensjonistforbundet Sogn og Fjordane 

Lederne i begge fylkeslag har hatt telefonkontakt med jevne mellomrom. 

I tillegg ble det avholdt et fysisk møte i Førde mellom AU fra Pf Hordaland og styret i Pf Sogn og 
Fjordane der det ble drøftet saker av felles interesse.. Også fylkessekretærene har hatt kontakt 
ved behov. 

Intensjonen er å styrke samarbeidet ytterligere. Det skal oppnevnes nytt Fylkeseldreråd i løpet av 
året, og begge foreningene ønsker å påvirke Vestland fylkes politikk overfor eldre.  

Regionkontakter 
På grunn av at fylkessekretæren nå er ansatt i 100% stiling har regionkontaktene ikke hatt samme 
funksjon som tidligere. Dialog med lokalforeningene går nå for det meste via fylkessekretæren, 
som ønsker å oppnå et godt tillitsforhold til alle tillitsvalgte i lokalforeningene. 

Likevel har styret besluttet å videreføre oppnevning av regionkontakter for å kunne ta i bruk lokal 
tilknytning og kompetanse ved behov. 

Etablering av nye lokallag 
Pensjonistforbundet Hordaland hadde ønske om å etablere nye lokallag, blant annet i Arna bydel i 
Bergen og på Tysnes. 

I beretningsåret har det lykkes å etablere ett nytt lokallag, Pensjonistforbundet Tysnes, som hadde 
stiftelsesmøte 06.02.2023 

I Arna ble det 02.02.2023 gjennomført et orienteringsmøte og interimsstyret er i gang med 
forberedelser.  
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Kurs og opplæring 
Basert på kursmateriell fra Pensjonistforbundet har fylkessekretæren utarbeidet et fysisk kurs-
opplegg med grunnleggende datakunnskap for tillitsvalgte. 

I beretningsperioden ble det avholdt 11 kurs.  
Deltakerne var styrene i Øystese Pensjonistlag, Pensjonistforbundet Knarvik, Fagforbundet Helse 
Bergen Pensjonistforening, Pensjonistforbundet Laksevåg, Pensjonistforbundet Fana, 
Pensjonistforbundet Osterøy, Pensjonistforbundet Strandebarm, Pensjonistforbundet Odda-
Tyssedal, Pensjonistforbundet Stord, Pensjonistforeningen Søral/Hydro-Husnes og Lindås 
Pensjonistlag, 

I november holdt fylkesleder og fylkessekretær et kurs for medlemmer i valgkomiteer. Nye kurs for 
valgkomite skal gjennomføres til våren, rett etter at årsmøtene er gjennomført.  

Det ble også gjennomført 2 kurs for datainstruktører som skal holde nybegynnerkurs for bruk av 
smarttelefon og nettbrett for eldre. Medlemskap i Pensjonistforbundet er ikke forutsetning for å 
kunne delta på disse kursene. Lokalforeningene er informert, og arbeidet med nybegynner-
opplæring er igangsatt i flere lag. 

Velferdsteknologi 
Fylkessekretæren har ikke pålagte oppgaver ifm. Pensjonistforbundets satsing på rekruttering, 
opplæring og oppfølging av teknologiambassadører. Disse er frivillige som påtar seg å formidle 
kunnskap om velferdsteknologi og pasientenes rettigheter i forbindelse med velferdsteknologi. 

Fylkessekretæren har likevel påtatt seg noen koordineringsoppgaver. Hun har holdt et kurs i 
visning av PowerPoint presentasjoner og prøver å delta på regionale samlinger. Fylkessekretæren 
holder seg også oppdatert på aktuelle temaer, og bidrar ved drøfting av etiske spørsmål. 

Påvirkningsarbeid 

Påvirkning gjennom eldreråd i kommunene og brukerråd i Vestland 

Pensjonistforbundet Hordaland jobber strategisk for å få forbundet representert i så mange 
kommunale eldreråd som mulig, og i tillegg til brukerrådene knyttet til helseforetakene. Her er 
kontakten med lokallagene veldig viktig. Det må kontinuerlig formidles hvor viktig det er med et 
engasjement i disse rådene, og hvordan en best går frem for å få innpass som 
Pensjonistforbundets medlemmer.  

Lokallagene oppfordres til å ha en tett dialog med eldrerådene. Lokallagene skal være et tydelig 
talerør for synliggjøring av de eldre sine interesser i - og krav til - samfunnet. 

Pensjonistforbundet Hordaland er også godt representert i fylkeseldrerådet, som jobber opp mot 
politikerne i Vestland fylke. Sammen med Pensjonistforbundet Sogn & Fjordane har 
Pensjonistforbundet 5 av 9 medlemmer og både leder og nestleder. 
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Arbeid mot politiske partier 

Det er viktig for Pensjonistforbundet at fylkes- og lokallagene fremmer Pensjonistforbundets krav 
overfor alle politikerne de kommer i kontakt med.  

Mange av foreningene og lagene i Hordaland har god kontakt med politikerne og vil arrangere 
egne valgmøter med paneldebatter i forbindelse med høstens valg til kommunestyrene og 
Fylkestinget. 

Noen av foreningene har i tillegg arrangert åpne møter med politikere fra kommunen om 
eldrepolitikk. 

Etablering av samarbeidsutvalg 

For å få bedre gjennomslag for sine innspill oppfordrer Pensjonistforbundet og Pensjonistforbundet 
Hordaland til etablering av samarbeidsutvalg i kommuner med flere lokalforeninger tilsluttet 
Pensjonistforbundet. Samarbeidsutvalgene skal lage felles uttalelser og bli enige om hvilke krav 
som skal fremmes. 

Pensjonistforbundet Hordaland tok initiativ til å etablere et samarbeidsutvalg for foreningene i 
Bergen kommune og la til rette for de første møtene i utvalget.  

Som direkte konsekvens utarbeidet samarbeidsutvalget i Bergen et dokument med krav til 
partiprogrammene foran kommunalvalget i 2023. Samarbeidsutvalget delte dette dokumentet også 
med de andre foreningene tilsluttet Pensjonistforbundet Hordaland. 

Forhold til media 

Pensjonistforbundet Hordaland har en målsetting om å være synlig i media gjennom 
presseoppslag og ved å sende debattinnlegg til regionale og lokale medier. Det søkes også 
kontakt med enkelte journalister med tilbud om intervju om aktuelle temaer. 
Pensjonistforbundet Hordaland skriver også uttalelser som distribueres gjennom lokallagene med 
anmodning om at laget tar kontakt med egen lokalavis for oppslag. Noen av foreningene og lagene 
har svært god kontakt med sine lokale aviser og det er registrert både intervjuer, bilder fra 
arrangementer, debattinnlegg, leserinnlegg og andre positive saker om pensjonistforeningen i 
beretningsperioden. 

På høstkonferansen innledet nyhetsredaktør i BT, Trond O. Skrunes om eldres forhold til media.  

I beretningsperioden ble Pensjonistforbundet Hordaland omtalt i 5 presseoppslag.  
Så vidt fylkeslaget er kjent med ble lokallagene i samme periode omtalt i 39 presseomslag. 

Arrangementer i regi av Pensjonistforbundet Hordaland 

Årsmøte 22.03.2022 

Årsmøtet ble avholdt på Radisson 
Blu Royal Hotel i Bergen. 

Arrangementet ble åpnet av 
lederen Vigdis Ravnøy  

Foruten årsmøtesakene var det 
følgende innlegg/aktiviteter: 

 Hilsen fra fylkesordfører 
Jon Askeland 

 Appell fra forbundslederen 
Jan Davidsen Raa 

 Kulturelt innslag med  
Leslie & Tarjei 
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Høstkonferansen 

Pensjonistforbundet Hordaland arrangerte høstkonferanse 5. – 6. september 2022 på Quality Hotel 
Edvard Grieg i Bergen. Konferansen ble avholdt tidligere enn i andre år for å kunne forberede 
landsmøteforslag. 

Konferansen hadde følgende innlegg: 

Mandag 05.09.2022 Tirsdag 06.09.2022 

Åpning ved leder i Pensjonistforbundet,  
Vigdis Ravnøy 

Landsmøteforslag – statusrapport og 
gruppearbeid 

Innledning ved forbundsleder Jan Davidsen Pressearbeid, ved Trond Olav Skrunes, 
nyhetsredaktør i BT 

Kunsten å verve – gode tips ved Rune Ramsli 
fra Forbundet sentralt 

 

Helseutvalget i Pensjonistforbundet Hordaland, 
ved utvalgets leder John Egil Davidsen 

Organisasjonsutvikling ved Harald 
Kolbjørnsen, bedriftsrådgiver og 
foredragsholder  

 
Totalt var det 74 deltakere fra 33 foreninger/lag.  
Responsen var meget positiv. Foredragene ble 
opplevd som relevante.  
Alle deltakerne satte stor pris på å jobbe i 
grupper og dele erfaringer.  
 
 

Regionsamlinger 

I løpet av oktober ble det arrangert 7 regionale samlinger for styrene i foreninger og lag om 
arbeidet i forbundet, i fylkesforeningen og i foreningene/lagene. Innledere var representant/er fra 
forbundet, fylkesleder og fylkessekretær. Konferansene ble godt mottatt og styret ønsker å fortsette 
med regionale samlinger i 2023, men tidligere på året. Totalt var det 139 styremedlemmer som 
deltok. 
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Arrangementer i samarbeid med andre organisasjoner 

Den internasjonale kvinnedagen 08.03.2022 

Pensjonistforbundet oppfordret fylkes- og lokalforeningene til å engasjere seg i markeringen av 
den internasjonale kvinnedagen 8. mars. 

Pensjonistforbundet Hordaland fulgte oppfordringen, satt ned en arbeidsgruppe og fikk godkjent 4 
av Pensjonistforbundets paroler: 

 50 år med kvinners krav – Innfri dem NÅ 

 Løft den lave kvinnepensjonen NÅ – Gi pensjonistene forhandlingsrett 

 Feminismen har ingen alder 

 Vi gamle går ikke hjem – Vi går i tog for et mer rettferdig samfunn 

Rundt 300 personer sluttet seg til Pensjonistforbundets paroler, men synligheten var likevel noe 
begrenset fordi parolene ikke skulle vise organisasjonstilhørighet. For 2023 ble det derfor besluttet 
å skaffe håndflagg med logo. 

 
 

Pensjonistseminaret 30.08.2022  

Pensjonistforbundet sentralt har i en årrekke hatt samarbeid 
med Knarvikmila om gjennomføring av et Pensjonistseminar.  
Også i år var Pensjonistforbundet Hordaland involvert i 
planleggingen, men ikke i like stor grad som i 2021.  

Det var medlemmer fra flere lokalforeninger som deltok på dette 
åpne arrangementet. Totalt var det rundt 600 deltakere. 

Forbundsleder Jan Davidsen holdt åpningstalen. Fylkesleder 
Vigdis Ravnøy hadde æren av å avslutte arrangementet og 
holdt en tale som hun fikk mange gode tilbakemeldinger på.  

Seminaret førte til mange nye medlemmer til flere foreninger. 

Pensjonistforbundet Hordaland er innstilt på å være delaktig i 
planleggingen av Pensjonistseminaret på Knarvik også i årene 
fremover. Programmet for Pensjonistseminaret 29. august 2023  
er allerede lagt, og Helge Brekke og fylkesleder har god kontakt. 
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Deltakelse i forskningsprosjekter 

DALI: Data Literacy for Citizenship:  

Pensjonistforbundet Hordaland deltar i prosjektet som varer fra 31.12. 2020 - 30.12.2023 som 
«Associated Partner». Prosjektet finansieres gjennom det europeiske Erasmus-programmet og 
ledes av Universitetet i Bergen. I beretningsperioden har Pensjonistforbundet Hordaland ikke blitt 
invitert til møter eller annen type bidrag. 

Andre samarbeidsprosjekter 

Sykkelturen 2022 

2022 var frivillighetens år. Et av signalarrangementene til markering av frivillighetens år var 
sykkelturen gjennom hele Norge - fra Nordkapp til Arendal - i regi av Norges Frivilligsentraler.  

Fra 25. – 28. juni passerte sykkelturen vår del av fylket. Pensjonistforbundet Hordaland holdt 
lokalforeningene informert over planleggingsprosessen og muligheten til å bidra med aktiviteter 
ved stoppesteder. Pensjonistforbundet Hordaland er ikke kjent med at noen lokalforeninger valgte 
å engasjere seg i dette prosjektet. 

Samtalegrupper for menn 

Pensjonistforbundet Hordaland deltar i et pilotprosjekt på Laksevåg der ensomme eldre menn skal 
motiveres til å delta i samtale- og aktivitetsgruppen. Arbeidsgruppen ledes av LINK Bergen og 
Omegn og støttes av Selvhjelp Norge. I arbeidsgruppen er det også representanter fra Laksevåg 
Frivilligsentral, Røde Kors og diakonitjenesten. 

I april 2022 ble det gjennomført et datakurs på 3 samlinger. Kursholder ble rekruttert gjennom 
Pensjonistforbundet Hordaland, og invitasjon til kurset ble sendt til alle medlemmer med relevant 
bostedsadresse 

Datakurset var en suksess for deltakerne, men førte ikke til rekruttering av menn til en 
samtalegruppe. Prosjektet er nå avsluttet. 

Arrangementer i regi av lokallagene 

Generelt om aktiviteter i lokallagene 
I begynnelsen av 2022 var aktivitetene i lag og foreninger fortsatt påvirket av korona-situasjonen. 

Da korona-restriksjonene ble opphevet kom mange foreninger raskt i gang igjen med 
medlemsaktiviteter. Andre, spesielt mindre foreninger, trengte lengre tid. Og noen foreninger slet 
med at lokalene som tidligere var blitt brukt, ikke lenger var tilgjengelige. 

Noen foreninger måtte kansellere arrangementer i slutten av 2021 som skulle finansieres med 
midler fra Statsforvaltaren i Vestland. Disse midlene ble det søkt om overføring til 2022, noe som 
ble innvilget.  

Aktivitetsnivået økte kontinuerlig, og etter sommerferiene hadde de fleste foreningene oppnådd sitt 
vanlige aktivitetsnivå. 
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Jubileer 

Ett lokallag feiret 60-års jubileum i beretningsåret. 

 Pensjonistforbundet Fana hadde sitt 60-årsjubileum 26.11.2022. 
Jubileet ble feiret på selve dagen. 

Forbundets leder Jan Davidsen og fylkesleder Vigdis Ravnøy deltok på arrangementet. 

Ett lokallag feiret 40-års jubileum 

 Indre Masfjorden Pensjonistlag hadde sitt jubileum 01.02.2022 og markerte dette 
08.05.2022. 

3 foreninger hadde sitt 30-års jubileum: 

 Pensjonistforeningen Bergen Nord hadde sitt 30-års jubileum 16.01.2022.  
Jubileet ble markert 24.11.2022. Fylkesleder Vigdis Ravnøy deltok på feiringen. 

 Parkarbeidernes Pensjonistforening hadde sitt 30-års jubileum 28.01.2022.  
Dette ble feiret 23.05.2022 

 Pensjonistforeningen Bergen Engines har hatt jubileum 11.03.2022. 
Så vidt oss kjent har dette ikke blitt markert. 

I 2023 er det 2 lokallag som har jubileum, ett av dem i nåværende beretningsperiode. 

 Radøy Pensjonistlag hadde sitt 40-års jubileum 19.01.2023 
Dato for markeringen er 20. oktober.  

 Bergen Handel og Kontor Pensjonistgruppen vil ha sitt 40-års jubileum 13.10.2023 
Dato for markeringen er ikke satt. 

Den internasjonale kvinnedagen 8. mars 

Pensjonistforbundet Odda-Tyssedal tok i 2022 initiativ til å markere kvinnedagen i Odda, og klarte 
å mobilisere en rekke foreninger å slutte seg til. I år er markeringen allerede en selvfølge i 
kommunen. 
Pensjonistforbundet Fjell hadde et arrangement i samarbeid med Senioruniversitetet. 

Eldredagen 1. oktober 

Der Eldredagen ble markert 1. oktober samarbeidet de av foreningene/lagene som er aktive på 
denne dagen, som oftest med kommunen, eldrerådet og andre frivillige organisasjoner.  

Arrangementer finansiert med midler fra Statsforvaltaren i Vestland 

Som nevnt tidligere kunne midlene fra Statsforvaltaren i Vestland for arrangementer som måtte 
avlyses i slutten av 2021, overføres til 2022. 

Dette benyttet 7 foreninger seg av. Det dreide seg for det meste om avlyste juletilstelninger som 
ble erstattet med andre festarrangementer. 
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GJENNOMGANG AV HANDLINGSPLANEN 2022 
Organisasjonsutvalget har gått gjennom målene i handlingsplanen 2022 og har følgende 
kommentarer og som styret har sluttet seg til: 

Pensjonistforbundet Hordaland har hatt et aktivitetsrikt år og kan være fornøyd med resultatene 
som oppnådd selv om ikke alle mål ble innfridd.  
I evalueringen nedenfor henvises det til punktene i Handlingsplanen 2022: 

A1 Antall medlemmer: Basert på ambisjonen fra Pensjonistforbundet sentralt ble det satt mål 
om 10% økning i medlemstallet i fylket. Basert på tallene fra 01.03.2023 har vi 468 flere 
medlemmer og nådde en økning på 5,3%. 

A2 Nye foreninger: Videre var det mål om å etablere to nye lokallag. Vi lyktes med å etablere 
ett nytt lokallag På Tysnes. Arbeid mot etalering av 2 ytterligere foreninger er godt i gang. 

A3 Økt kunnskap om Pensjonistforbundet: Det ble ikke avholdt digitale møter med 
lokalforeningene.  

A4 Kompetanseheving: Målet for kompetanseheving ble nådd med god margin. 

A5 Medlemspleie: Dette ble ikke gjennomført. SMS er dyrt når en sender til alle medlemmer, 
e-post er det mindre enn 50% som har oppgitt. 

A6 Dialog og samhandling: Antall arrangementer ble innfridd (7 regionale samlinger, årsmøte, 
høstkonferanse), kunnskapsbasen ble ikke opprettet. 

A7 Samarbeid blant lagene: Det har blitt etablert et samarbeidsutvalg av lagene i Bergen. 

A8 Helsekontakt: Arbeid i helseutvalget har vært redusert pga. sykdom 

A9 Styrking av økonomien: Det har blitt sendt flere søknader til nye aktører/ordninger. 
Dessverre ble alle avslått. 

B1 Hjemmeside og sosiale media: Målet for perioden er nådd.15 lokallag har en Facebook 
side eller gruppe.  

B2 Synlighet i mediene: Målet ble nådd. Per 01.03.2023 har det vært 5 innlegg om fylkeslaget 
og 39 om lokalforeningene 

B3 Synliggjøring av Pensjonistforbundet: Den eneste åpne arrangement i beretningsperioden 
i regi av fylkesforeningen var 08. mars markeringen i Bergen 

B4 Nettverksbygging: Pga. mange andre aktiviteter ble dette nedprioritert på fylkesnivå. Noen 
lokalforeninger har godt samarbeid. 

C1 Eldrepolitisk arbeid: Ble ikke gjennomført. Pensjonistforbundet sentralt synliggjør 
eldrepolitisk arbeid veldig strukturert 

C2 Økt bevissthet om påvirkningskraft: Fylkessekretæren utarbeidet et faktaark om kollektivt 
tilmeldte medlemmer. Ellers ble håndboken for tillitsvalgte oppdatert i samarbeid med 
Pensjonistforbundet Hordaland. Pensjonistforbundet Hordaland har også distribuert 
informasjon om Trygdeoppgjøret tilrettelagt av Forbundet sentralt. 

C3 Eldreråd: Orienteringer fra eldrerådet har vært jevnlig tatt opp på styremøtet. 
Fylkeseldrerådet i Vestland hadde en samling for lokale eldreråd der mange av PFs 
representanter deltok.  

C4 Fremme PFs politikk i eldrerådene: Kursingen ble så langt ikke gjennomført pga. at 
kursmaterialet som skal benyttes, ikke er ferdig.  

C5 Fremme PFs krav: Det ble drevet med kontinuerlig påvirkning både på fylkes- og 
lokalnivå. Bergens-lagene utarbeidet skriftlige krav til lokalpolitikerne som ble delt med de 
andre lokallagene.  

D1 Oppfølging av handlingsplanen: Temaer fra handlingsplanen har blitt tatt opp under 
forskjellige styremøter.  
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ØKONOMI 
Regnskapet blir ført ved Devolds Regnskapskontor AS. 

Økonomien er god. Til tross for en del utgifter i forbindelse med flyttingen av kontoret og en gave 
ifm. med nødhjelp til Ukraina viser regnskapet for 2022 et overskudd på kr. 34.375,52. 

Mottatt økonomisk støtte 

Bergen kommune 

På vegne av foreningene i Bergen takker Pensjonistforbundet Hordaland for den økonomiske 
støtten fra ordningen «Tilskudd til organisasjoner og lag som driver frivillig virksomhet innenfor 
eldreformål». Bevilgningen på kr. 185.400 ble fordelt iht. antall medlemmer i lokalforeningene. 

Vestland fylkeskommune 

Pensjonistforbundet Hordaland takker Vestland fylkeskommune for den økonomiske støtten fra 
ordningen «Inkludering og Mangfald» der Pensjonistforbundet ble bevilget et beløp på kr. 80.000. 
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TUSEN TAKK 
Styret vil takke alle tillitsvalgte for innsatsen som gjøres i foreninger og lag tilknyttet 
Pensjonistforbundet Hordaland! Uten denne ville vi ikke nådd pensjonister i hele Hordaland med 
tilbud om aktiviteter enten det er møter, reiser eller spennende nye tilbud som blant annet ble 
prøvd ut under pandemien.  

Vi retter også en stor takk til Pensjonistforbundet for et godt arbeid for å gjøre hverdagen bedre for 
eldre enten de er medlemmer eller ikke-medlemmer.  Midlene Pensjonistforbundet mottar fra 
Helsedirektoratet og andre er kjærkomne bidrag til fylkesforeningens arbeid.   

Styret vil takke fylkessekretær Elisabeth Braut for innsatsen i årsmeldingsperioden, som har vært 
svært krevende med en rekke seminarer og dataopplæring i mange av lokallagene.  

 

 

Bergen, 01.03.2023 

 
Pensjonistforbundet Hordaland 
Styret 
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ÅRSBERETNING PENSJONISTFORBUNDET HORDALAND 2022 

ORGANISASJONSUTVALGET (OU) 

På fylkesstyret møte 20.4.22 ble følgende valgt til utvalget: 

 Nestleder Helge Haukeland som leder, Pensjonistforbundet Nordbygda
 Styremedlem Gunvor Riim Opedal, Pensjonistforbundet Odda-Tyssedal
 Svein Helge Teigland, Bergen Pensjonistforening
 RosMari Hauge Strøm, Bergen Pensjonistforening

I tillegg er fylkessekretær Elisabeth Braut sekretær. 

Utvalget hadde oppstartsmøte 22.8.22. Årsmøtet hadde vedtatt Handlingsplanen 22.3.22, og 
denne la grunnlaget for arbeidet videre. Handlingsplanen er både fylkeslaget og lokallagenes 
overordnede arbeidsdokument. 

Handlingsplanen 2022 – 2023 var omfattende, og OU var bedt om å konkretisere og prioritere 
innenfor de ulike hovedmålene. Dette ble gjennomført i møte 22.08. Blant annet så en på at nye 
foreninger/lag vil være med på å øke medlemstallene, og at det også er viktig med god 
medlemspleie for å beholde medlemmene. Utvalget prioriterte også opp landsmøteforslagene til 
landsmøtet på Lillestrøm våren 2023.  
OU diskuterte også at 10% medlemsøkning var veldig optimistisk, og mente at 6% var mer 
realistisk.  
Pensjonistforbundet Hordaland fyller 60 år i år. OU diskuterte ulike finansieringskilder og type 
markering. Et større arrangement i Grieghallen i starten av oktober er et klart mål. 

Høstkonferansen var allerede i stor grad planlagt på styreseminaret 9. – 10. mai, og på styremøte 
20. juni.

OU har hatt møte 18.1.23 med evaluering av Handlingsplanen 2022 – 2023, og utkast til ny 
Handlingsplan for 2023 - 2024. OU diskutere også videre rundt 60-års jubileumsmarkeringen som 
nå er tidfestet til 5. oktober i Grieghallen, med høstkonferansen dagen før.  

Organisasjonsutvalget vil rette en særskilt takk til Elisabeth for all den bistand hun bidrar med, og 
som gjør arbeidet vårt både lettere og bedre. 

Bergen, 08.02.2023 

Helge Haukeland, leder 
Gunvor Riim Opedal 
Svein Helge Teigland 
RosMari Hauge Strøm 
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ÅRSBERETNING PENSJONISTFORBUNDET HORDALAND 2022 

HELSEUTVALGET (HU) 

HU er oppnevnt av Fylkesstyret i Hordaland. Det har vært satt sammen av: 

 John-Egil Davidsen som leder, Pensjonistforbundet Bjørnafjorden

 Aud Sigrun Fausk, Pensjonistforeningen Søral/Hydro Husnes

 Eli Moldeklev, Fagforbundet Helse Bergen Pensjonistforening

 Olav M. Steinsland, Lindås Pensjonistlag

Grunnet alvorlig sykdom hos to av medlemmene, har HU ikke fungert optimalt i 2022. 

Vi har derfor prioritert å holde kontakten med lokalforeningene. 

Aktiviteter: 

HU har i alt 3 møter. 

Leder har holdt 6 foredrag i lokalforeninger i Hordaland: Tema har vært Fastlegeordningen. 
Pasienters rettigheter i henhold til Pasient og omsorgsloven, samt Samhandlingsreformen. 

HU har laget et førstehjelpskurs for eldre hjemmeværende. 

Leder var invitert til høring om ny Folkehelsemelding ved helseminister Ingvild Kjerkol, og fikk 3 

minutter taletid av regjeringen.no. Innlegget ligger vedlagt. 

Leder har vært med, sammen med forbundsleder, i samtale med Helse Fonna / Helsehuset om 

muligheter for samarbeid med Pensjonistforbundet i en avgrenset region innen Helse Fonna. De 

samtalene er ikke avsluttet / konkretisert ennå.  

Leder har holdt foredra over aktuelle tema i Fagforbundet Pensjonistforening Bergen. 

I november kom det er debatt innlegg i BT, «I helsevesenet har vi en elefant i rommet». Leder 

svarte på det, men fikk ikke publisert tilsvaret. Innlegget deles ut på årsmøtet. 

Dette er temaer som vil være helt sentrale for HU i kommende periode: 

Rett til nødvendig helsehjelp, til rett tid og rett sted. 

Os, 30.01.2023 

John-Egil Davidsen, leder 

Aud Sigrun Fausk 

Eli Moldeklev 

Olav M. Steinsland 
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Regnskap 2022 - Resultatregnskap 

Driftsinntekter Regnskap pr.31.12.21 Budsjett 2021 Regnskap pr.31.12.22 Budsjett 2022

Kontingent/tilskudd

3310 Medlemskontingent -800 725,00 -830 000 -1 062 988,00 -870 000

3330 Kontingent Direkte medlemmer 0,00 -18 000

3410 Tilskudd fra Pensjonistforb. Drift -55000,00 -55 000 -55000,00 -55 000

3430 Tilskudd fra Pensjonistforb. Helseutv. -24000,00 -12 000 -24000,00 -24 000

3500 Tilskudd fra Fylkeskommunen -80000,00 0 -80000,00 -80 000

3510 Tilskudd fra Bergen kommune -179000,00 -170 000 -185400,00 -180 000

3520 Tilskudd fra Fylkesmannen til adm -200000,00 -200 000

3600 Tilskudd fra Pensjonistforb sekretær -131580,00 -132 000 -131580,00 -132 000

3610 Ekstraord.tilskudd fra Pensj.forb. sekretær -100000,00 -100 000 -100000,00 -100 000

3900 Momskompensasjon -113677,00 -90 000 -121500,00 -100 000

3950 Andre driftsrelaterte inntekter -31997,42

3990 Diverse inntekter -2 087,52 -365,00 

Totale inntekter -1 718 066,94 -1 607 000 -1 760 833,00 -1 541 000

Driftskostnader 

Kostnader til lønn og honorar

5010 Faste lønninger 486 383,00 550 000 498 645,50 506 000

5092 Påløpne feriepenger 58 617,99 66 500 71 306,33 61 000

5095 Periodisering lønn/honorar 25 000,00 -7 936,00

5211 Elektronisk kommunikasjon 2 000,00

5250 Kollektiv pensjonsforsikring OTP 25 494,00 25 826,00

5290 Motkonto fordeler gruppe 52 -27 494,00 -25 826,00

5332 Helseutvalget  9 499,00 20 000

5335 Styrehonorar m/skatt 21 877,00 40 000

5336 Møtegodtgjørelse u/skatt 33 675,00 80 000 38 175,00

5337 Møtegodtgjørelse m/skatt 42 909,00 105 650,00 140 000

5390 Annen opplysningspliktig godtgj. 2 000,00

5410 Arbeidsgiveravgift 72 456,62 83 500 73 950,49 75 000

5405 Arb.givervg. Pål. Feriepenger 8 265,11 9 500 10 054,20 9 000

5800 Refusjon sykepenger

5900 Gaver til ansatte 101,60

5950 Premie Pensjonsordning 25 494,00 22 000 25 826,00 28 000

5995 Refusjon honorar/bilgodtgjørelse -7 737,05

Sum lønn/honorar 786 176,72 871 500 808 036,07 819 000

Andre driftskostnader

6300 Leie av lokaler 100 000,00 100 000 110 323,31 120 000

6360 Renhold lokaler 10 500,00

6430 Serviceavtale og leie kopimaskin 18 018,00 15 000 19 622,00 20 000

6490 Annen leiekostnad 4 072,50

6540 Inventar 448,00 2 000

6545 Møbler nytt kontor/flytting 86 952,80 25 000

6551 Datautstyr 4 990,00 5 000 549,00 5 000

6560 Rekvisita 6 249,10 3 647,05

6700 Revisjonshonorar 3 300,00 5 000 10 250,00 5 000

6705 Regnskapshonorar 126 420,00 90 000 122 956,00 100 000

6720 Vervekostnader 1 000,00 8 000 10 000

6800 Kontorrekvisita 4 548,60 15 000 6 249,90 5 000

6860 Konferanse åpne møter 155 514,93 150 000 178 914,40 175 000

6865 Mat til styremøter etc 10 293,70 25 000 19 173,08 15 000

6870 Ledersamlinger/ kurs 38 100,00 20 000 57 640,19 85 000

6875 Årsmøte 60 213,00 70 000 63 409,00 60 000

6900 Telefon - Internett 16 525,47 25 000 13 891,65 20 000

6940 Porto - gebyrer 7 787,69 20 500 2 932,59 7 000

7100 Bilgodtgjørelse, oppgavepliktig 9 740,50 15 000 23 896,60 10 000

7101 Passasjertillegg 128,00 778,00

7140 Reiseutgifter, ikke oppgavepliktig 28 829,38 25 000 37 843,38 30 000

7150 Diettkostnader, oppgavepliktig 825,00 3 000 1 226,00 2 000

7320 Reklame/annonser 2 385,00 2 000

7400 Kontingent 410,00 470,00

7420 Gaver/bevilgninger 25 059,00 30 000 19 304,01 15 000

7421 Frivillig gave "Nødhjelp til Ukraina" 30 000,00

7425 ArkiVest 992,00 1 000 1 022,00 1 000

7440 Tilskudd lag/foreninger 107 370,00 110 000 104 970,00 110 000

7770 Bank-og kortgebyr 2 997,10 5 355,90

7771 Øreavrunding -0,48

7790 Diverse utgifter 432,10 1 000 1 248,05

Sum andre driftskostnader 732 576,09 735 500 937 197,41 822 000

Totale kostnader 1 518 752,81 1 607 000 1 745 233,48 1 641 000

8050 Renteinntekter -1 351,00 -14 936,00

8070 Kundeutbytte -3 484,00 -3 840,00

Sum finansinntekter -18 776,00

Driftsresultat / overskudd -204 149,13 0 -34 375,52 100 000
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Regnskap 2022 - Balanse pr. 31.12.2022 

 

 

Styrets innstilling: Overskuddet på kr 34.375,52 overføres til egenkapital 

Bergen, 22.02.2023 

 
Pensjonistforbundet Hordaland 
Styret 

  

31.12.2022 31.12.2021 31.12.2022 31.12.2021

EIENDELER EGENKAPITAL OG GJELD

Omløpsmidler Egenkapital

1513 Fordring kurs , Pensjonistforbundet 4 286,42

1579 Andre kortsiktige fordringer 40 000,00 2041 Aktivitetsfond 245 678,78 277 734,78

1720 Forskuddsfakturerte kostnader 68 234,75 2043 Landsmøtefond 18 427,12 18 427,12

1749 Forskuddsbetalte driftskostnader 2 381,00 5 508,50

Sum fordringer 74 902,17 45 508,50 Sum fond 264 105,90 296 161,90

1930 Bank, driftskonto               3624.07.14005 797 188,49 729 931,55 2050 Annen egenkapital 1 537 952,04 1 537 952,04

1935 Bank, høyrente                  3624.26.76631 8 575,29 900 820,29 Udisponert årsoverskudd 34 375,52

1936 Bank, aktivitetskonto         3624.34.80064 245 678,78 277 734,78

1937 Bank, SPV31                       3626.37.00265 900 986,00 Sum egenkapital 1 836 433,46 1 834 113,94

1950 Bank, skattetrekk 29 344,00 20 912,00

Sum bankinnskudd 1 981 772,56 1 929 398,62 GJELD

Sum omløpsmidler 2 056 674,73 1 974 907,12 2400 Leverandørgjeld 77 835,75 16 246,00

2600 Forskuddstrekk 29 338,00 20 906,00

SUM EIENDELER 2 056 674,73 1 974 907,12 2660 Fagforeningstrekk 723,00

2770 Skyldig arbeidsgiveravgift 13 920,00 13 546,00

2781 Arb.giv.avg. av påløpte feriepenger 10 054,20 8 044,19

2935 Skyldig  lønn/honorar 17 064,00 25 000,00

2940 Skyldige feriepenger 71 306,32 57 050,99

Sum kortsiktig gjeld 220 241,27 140 793,18

SUM EGENKAPITAL OG GJELD 2 056 674,73 1 974 907,12
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NOTER TIL REGNSKAPET 

 

Resultatregnskap 

Konto 3310 Medlemskontingent kr 1.062.988,00 

Budsjett for 2022 kr. 870.000 er beregnet iht. antall 
medlemmer pr 31.12.21 og vår andel av medlemskontingent, 
som overføres fra Pensjonistforbundet sentralt. Iht. vedtak i 
Sentralstyret skal fylkesleddet ha utbetalt ett tillegg på 10% av 
sentralleddet sin andel av kontingenten. Det var en ukjent 
faktor ved utarbeidelsen av budsjettet. 

Konto 6545 Møbler nytt kontor / flytting kr. 86.952,80 

Budsjett for 2022 var stipulert til kr. 25.000.  
På årsmøtet i 2022 ble det opplyst at ved en eventuell 
overskridelse av budsjettet, kunne det være aktuelt å aktivere 
innkjøp av nye møbler. Vi har valgt å kostnadsføre hele 
beløpet. 

Konto 7421 Frivillig gave «Nødhjelp til Ukraina» kr. 30.000,00 

Ikke budsjettert, men vedtatt av Årsmøtet 2022. 

 

 

Balansen 

Konto 1720 Forskuddsfakturerte kostnader kr. 68.234,25 

A/V utstyr til kontoret, som ble installert og betalt i 2023  kr. 56.234,25 
Husleie for januar 2023     kr. 12.000,00 
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Aktivitetsfondet 2022 
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REVISJONSBERETNING 

FOR PENSJONISTFORBUNDET HORDALAND 

ORGANISASJONSNUMMER 979 347 065 

 

Vi har revidert regnskapet for Pensjonistforbundet Hordaland for året 2022. 

Revisjonen er utført i samsvar med vedtatte revisjonsbestemmelser for 

Pensjonistforbundet, samt etter god revisjonsskikk. 

Årsresultatet viser et overskudd på kr. 34 375,52. 

Regnskapet er ført i henhold til forbundets retningslinjer for regnskapsføring. 

Alle inntekts- og utgiftsposter er dokumentert med bilag og utbetalingene er 

gjort i henhold til fullmakter og vedtak. 

Bankbeholdningene er kontrollert og avstemt mot bankens årsoppgaver og 

kontoutdrag. 

Aktivitetsfondet er revidert. 

For øvrig viser vi til styrets beretning. 

Det fremlagte regnskap er tilstrekkelig spesifisert til at det sammen med styrets 

beretning gir riktig uttrykk for Pensjonistforbundet Hordaland sine aktiviteter i 

2022 og den økonomiske stilling pr. 31.12.2022. 

 

Undertegnede revisorer kjenner ikke til forhold som ikke kommer til uttrykk i 

regnskapet eller balansen, og anbefaler derfor Årsmøtet til å godkjenne 

regnskapet for 2022. 
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INNKOMNE FORSLAG 

1. Fra styret i Pensjonistforbundet Hordaland

PERIODE FOR ÅRSBERETNINGEN 
Forslag: 

Perioden for årsberetningen endres fra og med 2023 til å gjelde tidsrommet 01.01. – 31.12. 

Begrunnelse: 

Pensjonistforbundet Hordaland har i dag en årsberetningsperiode fra årsmøte til årsmøte 

De fleste fylkesforeninger i Pensjonistforbundet bruker nå et kalenderår som beretningsperiode. 

Bruk av kalenderår har en rekke fordeler: 

• Samsvarer med årsregnskap og budsjett som godkjennes og legges fram for et kalenderår.

• Tallene som brukes i beretningen (f.eks. medlemstall) kan bedre sammenlignes med tidligere
år siden tidsrommet alltid er det samme.

• Perioden rundt årsskiftet er vanligvis en mindre travel tid for fylkessekretæren, som har
ansvaret for å skrive utkastet til årsberetningen. (Hun vil med endringen få en bedre
arbeidshverdag frem mot årsmøte).

• Årsberetningen brukes i søknader om finansielle midler som til dels har søknadsfrister nokså
tidlig i året.

Forslag til vedtak: 
Forslaget støttes 

2. Fra Styret i Pensjonistforbundet

UTTALELSE: ELDRE HAR BEHOV FOR KOLLEKTIVTRANSPORT 
Mange av våre foreninger og lag har erfart at kollektivtilbudet er blitt dårligere etter koronatiden. 
Rutene som ble lagt ned da etterspørselen var lavere er ikke kommet tilbake. 

Dersom den eldre generasjonen skal kunne «bo trygt hjemme» lengst mulig er det viktig å ha et 
godt utbygget transporttilbud uansett hvor en bor i fylket.  Kollektivtransport er et gode både for 
eldre som har problemer med å komme seg fram av ulike årsaker, og det er godt for miljøet. Uten 
et godt tilrettelagt kollektivtilbud blir mange eldre sittende hjemme – ofte alene og ensomme med 
de følger dette kan ha for den enkelte. 

Dersom Skyss ikke kan gi et busstilbud til både eldre og andre som har behov for dette, krever vi 
at Vestland fylkeskommune må vurdere andre transporttilbud slik at eldre kommer seg fra A til Å - 
ikke bare på dagtid, men også på tidspunkter som gjør at også eldre kan delta på 
kulturarrangementer og andre opplevelser som gjør alderdommen til en berikelse for de som tar 
imot tilbudet. 

Forslag til vedtak:  
Uttalelsen støttes og sendes til Vestland fylkeskommune, fylkeseldrerådet, eldrerådene, 
Pensjonistforbundet 
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3. Fra Pensjonistforbundet Odda-Tyssedal 

BUSSTILBUD I ODDA OG I VESTLAND MÅ STYRKÅST 
Vi har erfart at etter koronatida har bruk av offentleg transport blitt mindre, Og at dei rutene som 
vart lagt ned i denne tida, ikkje har kome tilbake. 

Dersom vi eldre skal «bu heime lengst mogleg» er det viktig å ha eit godt utbygd transporttilbod. 
Kollektiv transport er godt for miljøet og for oss eldre Dersom vi blir sittande åleine heime kan dette 
føre til einsemd med dei fylgjer dette fører med seg. 

Dersom bussrutetilbodet ikkje kan opprettast  vil vi be om at alternative offentlege transporttilbod 
vert vurdert. 

 

Styrets innstilling: 
Forslaget dekkes av forslag nr. 2 

Forslag til vedtak:  
Årsmøtet slutter seg til styrets innstilling 

 

4. Fra Pensjonistforbundet Odda-Tyssedal 

VALGLØFTET SOM BLE GLEMT? 
Før siste stortingsvalg ble det i valgkampen lovet av nåværende regjering at de som hadde under 
750 000 i årsinntekt skulle få lavere skatt. 

Svært mange av våre medlemmer har erfart at de har fått en høyere skatteprosent for 2023 enn 
tidligere. 

Hvordan kan dette skje, og hvor blei det av valgløftet? 
Hvorfor holder ikke politikerne sine løfter? 

Vi ønsker en forklaring, og en forklaring som vi skjønner! 

 

Styrets innstilling: 
Årsmøtet oversender spørsmålet til styret som får oppdrag å undersøke om skatt på inntekter 
under kr. 750.000 pr. år er blitt høyere i 2023. 

Forslag til vedtak: 
Styrets innstilling vedtas. 
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5. Fra styret i Pensjonistforbundet Hordaland 

SYKEHJEM/ BEMANNING AV SYKEHJEM/MANGEL PÅ SYKEHJEMSPLASSER 
– OPPRETTELSE AV GRUPPE 
Forslag: 

Styret ønsker å sikre en samlet og bred saksgjennomgang av eldreomsorgen, og foreslår for 
årsmøtet at styret oppretter en gruppe som skal gjennomgå hele sakskomplekset.  

Bestillingen til gruppen er at den skal utarbeide en strategi på hvordan Pensjonistforbundet 
Hordaland effektivt skal påvirke eldreomsorgen sentralt, i fylket og i den enkelte kommune. 
Gruppen skal bestå av erfarne og kompetente personer, inklusiv en brukerrepresentant og en som 
representerer de pårørende. 

Begrunnelse: 

Det er 356 kommuner i Norge og 43 av disse hører til i Vestland. Kommunene er av ulik størrelse 
og de har ulik økonomi og ulik infrastruktur når det gjelder primærhelsetjenester. De må likevel 
forholde seg til et lovverk som pålegger kommunen ansvaret for primærhelsetjenesten i 
kommunen. Det er ulike lover som regulerer pasientenes rettigheter: Helse -og omsorgstjeneste 
loven, Samhandlingsreformen, Helsepersonell loven. 

Når det gjelder aktuell problemstilling så snakker vi om sykehjem og hjemmetjenester. Sykehjem 
har en bemanning med ulike aktører: lege / sykepleier/ helsefagarbeider/ufaglærte, i tillegg kan det 
være knyttet opp fysioterapeuter/ ergoterapeuter/ miljøarbeidere og administrativt personale. En 
del sykehjem har i tillegg kontakter med frivillige organisasjoner, som kan tilby ulike tiltak.  
Hjemmetjenesten er betjent omtrent av samme yrkesgrupper. 

Et sykehjem har ulike avdelinger: langtidsavdeling, rehabiliteringsavdeling og demensavdeling. Alle 
med ulikt bemanningsbehov - det er ikke mulig å sette en bemanningsnorm for de ulike 
yrkesgruppene på disse ulike avdelingene. Det er gjort forsking på statlig bemanningsnorm for 
ulike yrkesgrupper, og konklusjonen angående sykepleiere, annet helsepersonell og ufaglærte er 
at god bemanning sikres trolig heller gjennom at planer for bemanning på det enkelte sykehjem tar 
hensyn til normalt og forventet sykefravær.  

I tillegg så må vi ta hensyn til beboerne. Gjennomsnitts alder er 84 år. Beboerne er mye mer syke 
med kompliserte medisinske problemstillinger i dag enn for 10-20 år siden. Alle har minst 4 
alvorlige diagnoser, med påfølgende krav til utredning, behandling og oppfølging. Dessuten så en 
etter Samhandlingsreformen at det kom en rekke pasienter til sykehjem etter at de var 
ferdigbehandlet på sykehus.  De kunne ikke/kan ikke sendes hjem, og disse tar opp 
sykehjemsplasser.  Dette fører igjen til forlengede ventelister for eldre som er godkjente for en 
sykehjemsplass. I tillegg så har en del kommuner omgjort sykehjemsplasser til omsorgsboliger +. 
Det gir en annen finansiering for kommunen. Konklusjonen er at vi i ulik grad i ulike kommuner, 
mangler flere hundre sykehjemsplasser. Internt i sykehjemmene er det fortsatt hundrevis som bor 
på tomannsrom. 

Skal vår mening / våre krav ha en påvirkning så må vi ta med hele sakskomplekset 
hjemmetjenester, sykehjem, rehabilitering og bemanning. Vi må ha fokus på brukerne og 
pårørendes rettigheter. Vi må synliggjøre rett adresse for krav og klagemuligheter om man ikke får 
det man har krav på. Hele systemet er under press, og det vil komme ny Folkehelsemelding nå på 
vårparten. Samhandlingsreformen er under revisjon i 2023. Frivillighet er det nye 
gjennomgangsordet i myndighetenes forventninger til oss som er friske. Elektroniske hjelpemidler 
er på full vei inn i eldreomsorgen. Har noen spurt brukerne? Eller pårørende? 
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Forslag til vedtak: 
Årsmøtet støtter styrets forslag. 

 

6. Fra Pensjonistforbundet Sund 

BEMANNINGSNORMER I OMSORGSTENESTA 
Pensjonistforbundet Hordaland meiner at det no er nødvendig å innføre statlege 
bemanningsnormer på sjukeheimar og tilsvarande institusjonar så vel som for heimebasert 
omsorg. 

Presset på dei tilsette aukar når institusjonane får stadig sjukare pasientar. Bemanninga følgjer 
ikkje auken i ein krevjande arbeidssituasjon. Tilsette i dei heimebaserte tenestene toppar lista over 
langtids-sjukemelde.  

Ei bemanningsnorm vil ikkje løyse alle problema vi ser innan omsorgstenesta, men det vil 
synleggjere tilhøve som no er gøymde bort. 

Ei fast norm vil også fortelje noko om den store skilnaden kommunane i mellom. 

Pensjonistforbundet Hordaland meiner at vi treng ei nasjonal norm som kommunane er forplikta på 
å følgje. Eldreomsorga er for viktig til at kvalitet og omfang skal variere etter kommunal økonomi og 
prioriteringar. 

Samstundes må staten setje kommunane økonomisk i stand til å løyse primæroppgåvene sine.  

Mangelen på helsefagleg kompetanse er i dag dramatisk nok. Mangelen på sjukeheimsplassar er 
prekær.  Alle prognosar fortel oss at det vert verre. Vi krev ei langt sterkare statleg og kommunal 
satsing på eldreomsorga. 

 

Forslaget fra Pensjonistforbundet Sund ble lagt fram for årsmøtet i Pensjonistforbundet Fjell og fikk 
årsmøtets tilslutning. 

 

Styrets innstilling: 
Det er kommet flere forslag som tar opp deler av eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet 
behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 
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7. Fra Pensjonistforbundet Laksevåg 

UTTALELSE: MANGLENDE VERDIGHET OG KVALITET I ELDREOMSORGEN 
De siste ukene har det vært vist opprørende reportasje på norsk NRK TV om uverdig behandling i 
eldreomsorgen en rekke steder i landet vårt. Dette har opprørt både pårørende og i samfunnet 
rundt oss. Slik kan vi ikke ha det. 

Vi slutter oss derfor til Pensjonistforbundets klare synspunkter når det gis uttrykk for at «når 
kameraet slukkes og den offentlige oppmerksomheten retter og seg mot andre temaer, sitter 
mange eldre igjen og lurer: Hva skjer nå? Blir det tatt tak denne gangen? Vil våre folkevalgte, lokalt 
på Stortinget samt den til enhver tid styrende regjering til å handle, eller skal det fortsette på 
prateplanet?»  

Dette er en lenge varslet krise som ingen av de nåværende poliske partier har funnet løsninger på. 
Heller ikke kan det vises det tiltak som vil bedre situasjonen på kort eller lang sikt.  

Endringene som er foreslått i kommunenes nye inntektssystem, ser heller ikke ut som det vil sikre 
like gode helse- og omsorgstjenester i hele landet. 

Med sine 255.000 medlemmer er   Pensjonistforbundet den desidert største organisasjonen for 
eldre, som ved flere anledninger har gitt klart uttrykk for at vi som er medlemmer står bak kravene 
om en bedre eldreomsorg. 

Laksevåg Pensjonistforbund har derfor ingen vansker med å slutte opp om forbundets primære 
mål som: 

• En kraftig utbygging av døgnbaserte hjemmetjenester! 
• Nok sykehjemsplasser til å ta imot de som trenger det! 
• Styrke rettsikkerhet og økt kvalitet for sykehjemsbeboere! 
• Bedre rettigheter for pårørende! 

Helseministeren har ved flere anledninger slått til lyd for at Regjeringen i løpet våren vil legge frem 
en sak for Stortinget. I en slik sak må det legges frem økonomiske midler som kan bidra til at 
løsning av eldrekrisen kan starte opp for fullt! 

VI BLIR STADIG FLERE ELDRE – NÅ ER DET TIDE FOR AT VI BLIR TATT PÅ ALVOR! 

 
Styrets innstilling: 
Styret støtter intensjonen. Det er imidlertid kommet flere forslag som tar opp deler av 
eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i 
forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 
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8. Fra Pensjonistforbundet Voss 

UTTALELSE: MANGLANDE PLEIE OG OMSORG FOR ELDRE MENNESKE! 
Den siste tidas avsløring i Brennpunkt om tilbodet til pleiande eldre er ikkje noko nytt men ei varsla 
katastrofe ut frå stortingsmelding  2017-2018,leva heile livet. 

Den var framlagd av regjeringa Erna Solberg med Høgre, Frp, Venstre og Krf og vedteken av eit 
samla Storting i 2018. 

Den legg opp til at vi skal bu lengst mogleg i heimen, klare oss sjølv uansett helsetilstand me er i, 
med bidrag frå dei pårørande og dei frivillige og heimetenesta i kommunen. 

Den er heilt grei for friske eldre, men ikkje for dei som er pleietrengande. 

Dette var for å spare pengar med begrunnelse «eldrebølga». 

Kommunane kasta seg begjærleg over vedtaket og tilpassa tenesta for dei pleietrengande utan å 
spørje dei pleietrengande og deira pårørande om deira behov. Det er kommunens helseteneste 
som definera behov hjå den eldre og nødvende, og tildeling av ein sjukeheimsplass. 

• Sjukeheimsplassar i 1000 tal er nedlagde over heilelandet i ettertid og heimetjenesta vert 
skjært til beinet, med det resultat vi ser i Brennpunkt 

Dette skjer over heile landet med velsignelse av sittande regjering støre med helseminister Kjørkol 
som utøvar, med  alle dei andre partia sin støtte jfr eldrereforma leva heile livet 

• Pensjonistforbundet Voss kan ikkje akseptera denne behandlinga av pleietrengande eldre 
og nedskjeringa som skjer i sektoren.  

• Me viser til helsetenestelova som gir rett til helsehjelp på rett stad for pleietrengande eldre 
utan forbehald, § 3-2a 

• Vi krev at reforma leva heile livet vert sett under lupa og revurdert, når det gjeld 
helseteneste for dei pleietrengande eldre 

• Vi krevje at sjukeheimsplassar opnast igjen og det byggas nye, slik at pleietrengande eldre 
får ei verdig avslutting på livet i trygge omgivelser. 

 
Styrets innstilling: 
Styret støtter intensjonen. Det er imidlertid kommet flere forslag som tar opp deler av 
eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i 
forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 
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9. Fra Pensjonistforbundet Fana 

FINANSIERING AV ELDREOMSORGEN 
Situasjonen for eldre har ikke blitt bedre i året som har gått. Noe som tydelig vises i diskusjonene 
som har vært, bl.a. i Debatten på NRK den siste tiden. 

Kanskje er det ikke mulig for kommunene å prioritere eldreomsorgen høyere enn det de gjør?  
Kanskje er det så mange som mener de har rett på hjelp og støtte fra kommunen?  Pressgrupper 
som er så sterke at de eldre som gjerne er noe mer lavmælte blir salderingsposten år etter år? 

Kommunene har ikke klart å løse oppgavene de er pålagt tilfredsstillende.  Dette på tross av 
mange års diskusjon og press. 

Pensjonistforbundet Fana mener at vi er helt nødt for å tenke nytt. Vi må legge tidligere 
kjepphester til side og samle oss om nye løsninger. 

 
Forslag til vedtak: 

Pensjonistforbundet Fana ber Pensjonistforbundet se på mulighetene for en annen finansiering av 
eldreomsorgen enn den man har i dag.  Spesielt viktig er bygging og drift av sykehjem.  I 
diskusjonen må en se på muligheten av en statlig overtagelse av denne delen av eldreomsorgen 
på lik linje med driften av spesialisthelsetjenesten. 

 

Styrets innstilling: 
Det er kommet flere forslag som tar opp deler av eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet 
behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 

 

10. Fra Pensjonistforbundet Fana 

PASIENTBEHANDLING 
Samhandlingsreformen ble vedtatt i 2012. Tanken var god, spesialisthelsetjenesten skulle drive 
med det de var utstyrt og rigget for, å gjøre folk friske.  Når behandlingen var ferdig, skulle andre 
overta. En fornuftig og grei tanke.   

Men i denne, som i alle store reformer, er det situasjoner man ikke har tenkt på. I dette tilfelle er 
det de eldste og skrøpeligste av oss.  I livets siste fase er vi blitt kasteballer som fraktes, ofte lange 
strekninger, mellom sykehus og forskjellige institusjoner. Spesielt ille er dette når man er palliativ 
og kun har kort tid igjen å leve.   

 
Forslag til vedtak: 

Når man er svært syk og ligger på det siste og palliativ behandling er besluttet, må en få være i 
fred på den institusjonen man er på.  Hvis dette er et sykehus, må en få bli her.  All flytting i en slik 
situasjon er uverdig. 

Hvis dette er for krevende for sykehusene, må de opprette palliative avdelinger på sykehusene der 
de kan ta seg av sine egne døende pasienter og ikke sende dem ut på transport. 
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Styrets innstilling: 
Styret støtter intensjonen. Det er imidlertid kommet flere forslag som tar opp deler av 
eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i 
forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 

11. Fra Pensjonistforbundet Fana

VERDIGHETSGARANTIEN OG SYKEHJEMSPLASSER 
Pensjonistforbundet Fana er sterkt bekymret over mangel på sykehjemsplasser i Bergen. Som det 
øverste leddet i omsorgstrappen påvirker denne mangelen sterkt hele kjeden av omsorg for eldre.  

En ganske stor del av sykehjemsplassene er avsatt til avlastningsplasser.  Det er plasser hvor syke 
eldre kan komme og være en kortere periode, få pleie og komme til hektene.  Samtidig kan 
pårørende og de rundt få tid til å leve sine normale liv og hente seg inn igjen.  Kort og godt en 
pause for alle for å klare å stå i en krevende hverdag. 

Men det som ofte skjer er at mange av disse helt nødvendige plassene benyttes av eldre som er 
lagt inn for avlastning, men er så syke at de ikke kan sendes hjem igjen.  De blir liggende i lengre 
perioder i påvente av permanent plass. 

Dette igjen gjør at eldre med absolutt behov for en avlastningsplass, både av hensyn til seg selv og 
sine pårørende, ikke får avlastningsplass. 

Hjemmesykepleien blir belastet med svært syke hjemmeboende og får problemer med å løse sine 
oppgaver. 

Og eldre, som er lovet en verdig alderdom, lever den siste tiden av sine liv på en uverdig måte. 

Noen ledende politikere ynder å si at «De eldre vil bo hjemme».  Ja, det er rett.  Så lenge det er 
verdig.  Toppolitikere burde bli mer forsiktige med å ta ønsket om å bo hjemme som et argument 
for ikke å bygge sykehjemsplasser.» 

Forslag til vedtak: 

Årsmøte i Pensjonistforbundet Hordaland forlanger at det bygges tilstrekkelig antall 
sykehjemsplasser slik at verdighetsgarantien fra 2010 blir oppfylt.  Det er ikke akseptabelt at eldre 
forlater denne verden på en uverdig og smertefull måte. 

Styrets innstilling: 
Styret støtter intensjonen. Det er imidlertid kommet flere forslag som tar opp deler av 
eldreomsorgen. Styret foreslår en samlet behandling i arbeidsgruppen som ble foreslått etablert i 
forslag nr. 5 

Forslag til vedtak: 
Årsmøte støtter innstillingen fra styret. 
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Budsjett 2023 

Driftsinntekter Regnskap pr.31.12.22 Budsjett 2022 Budsjett 2023

Kontingent/tilskudd

3310 Medlemskontingent -1 062 988,00 -870 000 -1 100 000

3330 Kontingent Direkte medlemmer

3410 Tilskudd fra Pensjonistforb. Drift -55000,00 -55 000 -55 000

3430 Tilskudd fra Pensjonistforb. Helseutv. -24000,00 -24 000 -24 000

3500 Tilskudd fra Fylkeskommunen -80000,00 -80 000 -80 000

3510 Tilskudd fra Bergen kommune -185400,00 -180 000 -185 000

3520 Tilskudd fra Fylkesmannen til adm

3600 Tilskudd fra Pensjonistforb sekretær -131580,00 -132 000 -132 000

3610 Ekstraord.tilskudd fra Pensj.forb. sekretær -100000,00 -100 000 -100 000

3900 Momskompensasjon -121500,00 -100 000 -130 000

3950 Andre driftsrelaterte inntekter

3990 Diverse inntekter -365,00

Totale inntekter -1 760 833,00 -1 541 000 -1 806 000

Driftskostnader 

Kostnader til lønn og honorar

5010 Faste lønninger 498 645,50 506 000 525 000

5092 Påløpne feriepenger 71 306,33 61 000 75 000

5095 Periodisering lønn/honorar -7 936,00

5211 Elektronisk kommunikasjon

5250 Kollektiv pensjonsforsikring OTP 25 826,00

5290 Motkonto fordeler gruppe 52 -25 826,00

5332 Helseutvalget 

5335 Styrehonorar m/skatt

5336 Møtegodtgjørelse u/skatt 38 175,00

5337 Møtegodtgjørelse m/skatt 105 650,00 140 000 150 000

5390 Annen opplysningspliktig godtgj.

5410 Arbeidsgiveravgift 73 950,49 75 000 78 000

5405 Arb.givervg. Pål. Feriepenger 10 054,20 9 000 10 500

5800 Refusjon sykepenger

5900 Gaver til ansatte 101,60

5950 Premie Pensjonsordning 25 826,00 28 000 27 000

5995 Refusjon honorar/bilgodtgjørelse -7 737,05

Sum lønn/honorar 808 036,07 819 000 865 500
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Andre driftskostnader

6300 Leie av lokaler 110 323,31 120 000 145 000

6360 Renhold lokaler 10 500,00

6430 Serviceavtale og leie kopimaskin 19 622,00 20 000 25 000

6490 Annen leiekostnad 4 072,50

6540 Inventar 55 000

6545 Møbler nytt kontor/flytting 86 952,80 25 000

6551 Datautstyr 549,00 5 000 23 000

6560 Rekvisita 3 647,05 2 000

6700 Revisjonshonorar 10 250,00 5 000 5 500

6705 Regnskapshonorar 122 956,00 100 000 110 000

6720 Vervekostnader 10 000 10 000

6800 Kontorrekvisita 6 249,90 5 000 7 000

6860 Konferanse åpne møter 178 914,40 175 000 200 000

6865 Mat til styremøter etc 19 173,08 15 000 22 000

6870 Ledersamlinger/ kurs 57 640,19 85 000 65 000

6875 Årsmøte 63 409,00 60 000 70 000

6880 60-årsjubileum 250 000

6900 Telefon - Internett 13 891,65 20 000 5 000

6940 Porto - gebyrer 2 932,59 7 000 5 000

7100 Bilgodtgjørelse, oppgavepliktig 23 896,60 10 000 25 000

7101 Passasjertillegg 778,00

7140 Reiseutgifter, ikke oppgavepliktig 37 843,38 30 000 40 000

7150 Diettkostnader, oppgavepliktig 1 226,00 2 000 2 000

7320 Reklame/annonser 2 000

7400 Kontingent 470,00 950

7420 Gaver/bevilgninger 19 304,01 15 000 8 000

7421 Frivillig gave "Nødhjelp til Ukraina" 30 000,00

7425 ArkiVest 1 022,00 1 000 1 000

7440 Tilskudd lag/foreninger 104 970,00 110 000 110 000

7770 Bank-og kortgebyr 5 355,90 5 500

7771 Øreavrunding

7790 Diverse utgifter 1 248,05

Sum andre driftskostnader 937 197,41 822 000 1 191 950

Totale kostnader 1 745 233,48 1 641 000 2 057 450

8050 Renteinntekter -14 936,00

8070 Kundeutbytte -3 840,00

Sum finansinntekter -18 776,00

Resultat -34 375,52 100 000 251 450
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Budsjettkommentarer 2023 

Styrets forslag til budsjett legges fram med underskudd kr. 251.450 som foreslås dekket av 
oppspart egenkapital og med følgende begrunnelse: 

Vi ønsker en synlig markering av vårt 60-årsjubileum med et åpent arrangement i Grieghallen: 
«Aktivitetsmesse for alle eldre» 
Det er søkt om tilskudd til arrangementet, men foreløpig er det ikke avklart.  

 

Notater til budsjettet 

Inntekter: 

 Medlemskontingent, basert på antall medlemmer pr 31.12.22 med en økning på 4%, 
tilskudd fra Pensjonistforbundet til drift, helseutvalg og fylkessekretær og 
momskompensasjon definerer vi som sikre inntekter. 

 Tilskudd fra Bergen kommune og Vestland fylkeskommune har vi valgt å budsjettere iht. 
tidligere mottatt tilskudd. 

 

Kostnader: 

 Lønn inkl. alle avgifter til fylkessekretær i 100% stilling er justert med forventet lønnsøkning. 

 Honorar / møtegodtgjørelse er kostnader til tillitsvalgte i styret, organisasjonsutvalg, 
helseutvalg, revisor og valgkomite. Budsjettet viser en samlet kostnad på kr. 150.000 
beregnet ut fra regnskapstall for 2022, vedtatte faste honorar og ca. antall møter i løpet av 
året. 

 Leie av lokaler er indeksregulert med 6,5% iht. leieavtale. Beløpet inkluderer vask, internett 
og strøm. 

 Inventar er budsjettert med innkjøp av AV utstyr til møterom og bærbar mikrofon til bruk på 
regionmøter / kurs for tillitsvalgte. 

 Datautstyr er budsjettert med innkjøp av ny PC til fylkessekretær 

 Kostnader til gjennomføring av høstkonferanse, styreseminar, regionmøter og andre møter 
tar utgangspunkt i regnskapstall for 2022 med en liten prisjustering. 

 Bilgodtgjørelse/ reisekostnader er budsjettert med regnskapstall for 2022 som grunnlag.  

 Andre kostnader er budsjettert iht. tidligere budsjett / resultatregnskap for 2022. 

 

 

Styrets innstilling: 

Årsmøtet godkjenner styrets forslag til budsjett for 2023 
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VALGKOMITÈENS INNSTILLING 

Styret i Pensjonistforbundet Hordaland 2023/2024 

NAVN VERV LOKALFORENING 
VALG- 
PERIODE 

Vigdis Ravnøy Styreleder Bergen Pensjonistforening 2 år 

Helge Haukeland Nestleder Pensjonistforbundet Nordbygda Ikke på valg 

Oddrun Seljelid Vabø Økonomiansvarlig Lindås Pensjonistlag 2 år 

Gunvor Riim Opedal Styremedlem Pensjonistforbundet Odda-Tyssedal Ikke på valg 

Knut Gullaksen Styremedlem Pensjonistforbundet Fana Ikke på valg 

Egil Haaland Styremedlem Pensjonistforbundet Fjell Ikke på valg 

Vigdis Aarre Olsen Styremedlem Pensjonistforbundet Stord 2 år 

Varamedlemmer: 

Kari Foseid Aakre 1. varamedlem Pensjonistforbundet Osterøy 1 år 

Torild Rødder Alvheim 2. varamedlem Pensjonistforbundet Fana 1 år 

Tore Fykse 3. varamedlem Øystese Pensjonistlag 1 år 

Revisorer 

NAVN VERV LOKALFORENING 
VALG- 
PERIODE 

Monrad Reigstad Revisor Bergen Pensjonistforening Ikke på valg 

Edel Johannessen Revisor Bergen Pensjonistforening 2 år 

Atle Lerøy Vararevisor Pensjonistforbundet Fana 1 år 
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STYRETS FORSLAG TIL NY VALGKOMITE 

Leder: Inger Lomheim, Pensjonistforbundet Austevoll 

Medlemmer: Kjell Mjaatvedt, Bergen Pensjonistforening 
Marta Rykkje, Ålvik Pensjonistlag 

Varamedlemmer: Terje Hermansen, Pensjonistforbundet Bjørnafjorden 
Kristine Sele, Pensjonistforbundet Bømlo 
Ellen Oppedal, Ulvik/Granvin Pensjonistlag 
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STYRETS FORSLAG PÅ LANDSMØTE-DELEGATER 

Delegater: Helge Haukeland, Pensjonistforbundet Nordbygda 

Oddrun Vabø, Lindås Pensjonistlag 

Egil Haaland, Pensjonistforbundet Fjell 

Gunvor Riim Opedal, Pensjonistforbundet Odda Tyssedal 

Knut Gullaksen, Pensjonistforbundet Fana 

Vigdis Aarre Olsen, Pensjonistforbundet Stord 

Kari Foseid Aakre, Pensjonistforbundet Osterøy 

John-Egil Davidsen, Pensjonistforbundet Bjørnafjorden / Helseutvalget 

Else Nygård, Haakonsvern Pensjonistforening 

Kjell Mjaatvedt, Bergen Pensjonistforening 

Varadelegater 
(fortløpende): 

Vigdis Madssen, Pensjonistforbundet Etne 

Svein Helge Teigland, Bergen Pensjonistforening 

Torild R. Alvheim, Pensjonistforbundet Fana 

Ågot Himle, Pensjonistforbundet Voss 

Terje Hermansen, Pensjonistforbundet Bjørnafjorden 

Steinar Løtvedt, Pensjonistforbundet Fjell 

Grete Smørås, Pensjonistforbundet Laksevåg 

Petter Tresselt, Bergen Nord Pensjonistforening 

Lars Johan Bleie, Pensjonistforbundet Fjell 

Tove Dypå Lunde, Pensjonistforbundet Stord 
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	Sak 6 c) Årsberetning 2022 for helseutvalget
	Sak 7 a) Årsregskap 2022
	Sak 7 b) Aktivitetsfond 2022
	Sak 7 c) Revisjonsberetning 2022
	Sak 8  Innkomne forslag
	Sak 9 Handlingsplan 2023-2024
	Sak 10 Budsjett 2023
	Sak 11 a) Valgkomiteens innstilling 2023
	Sak 11 b) Forslag til valgkomite
	Sak 11 c) Forslag på landsmøtedelegater



